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KS § 40 

Godkännande av dagordning  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen, med att följande ärende läggs till; 
 

• Initiativärende Hällebo 2 
• Initiativärende styrgrupp Hunnebohemmet 
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KS § 41 Dnr 2024/000275 

Information från Gerlesborgsskolan 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 

Verksamhetschefen informerar om Gerlesborgsskolan.  
 
Gerlesborgsskolans utbildnings- och kulturverksamhet bedrivs med stöd av Myndigheten 
Yrkeshögskolan, Statens Kulturråd, Västra Götalandsregionen, Sotenäs och Tanums kommuner. 
 
Stiftelsens ändamål är att Gerlesborgsskolan skall bedriva undervisning i konst och angränsande 
ämnen samt i övrigt aktivera kulturlivet, främst genom utställnings- och konsertverksamhet. 
 
Styrelsemedlem i stiftelsen är Olle Törnqvist (S) och ersättare Ragnhild Selstam (M) från Sotenäs. 
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KS § 42 Dnr 2024/000241  

Information om kommunens 50-års jubileum 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 

Information lämnas om kommunens 50-års jubileum som pågår under året. 
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KS § 43 Dnr 2024/000146  

Information från kommunalrådet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 

Ordförande lämnar information från direktionsmöte med Fyrbodal och från ägarsamråd med 
Rambo. 
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KS § 44 Dnr 2024/000068  

Information om näringslivsfrågor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 

Information lämnas om följande: 
• Symbioscentrums nya projekt, Light fishing, SeaMe, Kusttorskrev 
• Sotenäs Marine Park ärendet är avslutat 
• Smögenlax, förhoppningsvis avgörs ärendet i domstolen snart 
• Länsstyrelsen föreslår att tillstånd ges till vindkraftpark Poseidon 
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KS § 45 Dnr 2023/000986 

Initiativärende – Stoppa organisatoriska förändringen 
symbiosutvecklingen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår initiativärendet om att stoppa förändringarna som rör verksamheten 
Symbioscentrum. 

Reservation 

Eva Abrahamsson (M), Helene Stranne (M), Dan Christiansson (M), Pär Eriksson (C), Mikael 
Sternemar (L) och Robert Yngve (KD) reserverar sig skriftligt mot beslutet, se bilaga. 
 

Sammanfattning 

Sotenäsalliansen väckte ett initiativärende 2023-11-29 rörande Symbioscentrum. Där anges bland 
annat att man ser tydliga faror med den organisationsförändringen som nu sker. I initiativärendet 
beskrivs att man bedömer att Symbioscentrum finansieras med enbart 1,5 tjänster från kommunen 
och övriga tjänster finansieras av externa medel enligt avtalade projekt för ett specifikt ändamål. 
Vidare bedömer man att dessa organisationer inte kommer acceptera att deras finansiering går till 
annat än social- och industriell symbiosutveckling. 
 
Initiativet syftar till att den fysiska flytten ska stoppas och att de organisatoriska förändringarna 
pausas till dess en politisk diskussion har genomförts och politiska beslut fattats kring ärendet med 
Symbioscentrum.  

Beskrivning av ärendet 

För ett initiativärende kan Kommunstyrelsen besluta att bifalla, avslå, lämna initiativet utan åtgärd 
eller att initiativet ska behandlas inom ramen för ett redan pågående ärende. 
 
De organisatoriska förändringarna som är gjorda är att en projektekonom blivit förflyttad till 
ekonomiavdelningen och en kommunikatör är förflyttad centralt för att samla våra resurser och få 
en mer effektiv och robust organisation. Utöver det så har en lokalflytt gjorts i enlighet med 
lokalförsörjningspolicyn. Förändringarna är gjorda i enlighet med Kommunstyrelsens delegation 
och tidigare beslut. 
 
Angående kommunal finansiering fanns för 2023 en internbudget för verksamheten 
Symbioscentrum på 3 745 000 kronor med ett preliminärt utfall på 3 441 000 kronor.  
Kommunstyrelsen har dessutom i sin verksamhetsplan för 2024 angett att verksamheten 
Symbioscentrum ska breddas till att omfatta alla branscher och hela det lokala näringslivet.  
 
Angående kravet i initiativet att fysiska flytten ska stoppas är det inte längre möjligt då flytten 
skedde i december 2023 och kommunen inte längre har kontrakt på lokalerna. 
 
Angående kravet på att pausa de organisatoriska förändringarna är detta inte möjligt då 
förändringen är genomförd sedan 2023-12-01. 
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Forts. KS § 45 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Initiativärende Symbioscentrum – Tf. näringslivs- och utvecklingschef 
2024-02-05 
Initiativärende - Stoppa förändringarna som rör verksamheten Symbioscentrum daterat 2023-11-29 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 17 

Yrkande 

Eva Abrahamsson (M), Helene Stranne (M), Mikael Sternemar (L), Dan Christianson (M) och Pär 
Eriksson (C) föreslår avslag på arbetsutskottets förlag. 
 
Mattias Larsson (S), Ann-Sofie Svensson (S) och Therese Mancini (S) föreslår bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om arbetsutskottets förslag ska bifallas eller avslås och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Omröstning 

Omröstning begärs. 

Omröstningsproposition 

Ordföranden fastställer följande omröstningsproposition, den som vill bifalla arbetsutskottets 
förslag röstar JA, den som vill avslå förslaget röstar NEJ.  
Omröstningen utfaller med 7 JA-röster och 6 NEJ-röster. Se omröstningsbilaga. 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Tf chef Näringsliv och Utveckling  
Kommundirektör 
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Forts. KS § 45  Omröstningsbilaga 

 
 

Namn, ledamöter Parti Ja Nej Avstår 

     
Jan-Olof Larsson  S X   
Ann-Sofie Svensson S X   
Mattias Larsson  S X   
Eva Abrahamsson  M  X  
Helene Stranne  M  X  
Robert Yngve KD   X  
Dan Christiansson  M  X  
Mikael Sternemar L  X  
Pär Eriksson  C  X  
Mikael Andersson  DemR X   
Dan Frödén   DemR X   
Sebastian Andersson SD X   
     
Therése Mancini, ordförande S X   
     
     

Summa (13)  7 6  
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Forts. KS § 45  Reservation 

 
Eva Abrahamsson (M), Helene Stranne (M), Dan Christiansson (M), Pär Eriksson (C), Mikael 
Sternemar (L) och Robert Yngve (KD) skriftligt mot beslutet enligt följande; 
 
Vi reserverar oss till förmån för eget yrkande. 
Initiativet väckes på KS 29 november 2023 och hade skyndsamt kunnat hanterats innan flytt av 
Symbioscentrum. Vi anser därför att det är beklagligt att förändringen har genomförts och dessutom 
utan att invänta svaret från förvaltningsrätten samt kommunicering med berörda företag.  
Placeringen på Hagaberg utgjorde ett nav och gjorde det lätt för företagen att nå 
Symbiosutvecklingen. Där har även flera företag, högskolan Väst och Innovatum kontor.  
Ett låst kommunhus är inte tillgängligt och blir inte en naturlig mötesplats.  
Vi är även bekymrade över personalsituationen på avdelningen. 
Om symbiosverksamheten ska utvecklas har man börjat i fel ände. Styrgruppen för 
Symbioscentrum kan vara lämplig att ansvara för utvecklingen och borde sammankallats enligt vår 
mening.     
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KS § 46 Dnr 2024/000044 

Information om revidering av delegationsordning 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 

Information lämnas om pågående revidering av kommunstyrelsens delegationsordning. 
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KS § 47 Dnr 2022/000004 

Information om bokslutskommuniké  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 

Sammanfattning 

Information lämnas om bokslutskommuniké för år 2023. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 15 
 

Skickas till 

Ekonomichef 
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KS § 48 Dnr 2023/000004 

Kommunstyrelsens bokslut 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättad bokslutsrapport 2023, med ny datering 2024-02-23, samt 
som tilläggsförslag att meningen om teknisk livslängd ska tas bort. 
 

Sammanfattning 

Av nämndens sju verksamhetsmål har fyra uppfyllts och två har delvis uppfyllts under året. Ett 
verksamhetsmål bedöms inte ha uppfyllts. 
  
Under året uppgick sjukfrånvaron till 5 procent. 
 
Årets utfall uppgick till -86,3 mnkr, vilket är en positiv budgetavvikelse om 17,2 mnkr (20 procent) 
jämfört med budget. Avvikelsen avsåg främst lägre elkostnader, kostnader för kommundrivna 
planer samt lägre personalkostnader än budgeterat. 
 
Årets investeringar uppgick till 52,3 mnkr. årets totala investeringsbudget uppgick till 115,0 mnkr, 
vilket innebär att 45 procent av budgeten använts under året.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Kommunstyrelsens bokslutsrapport 2023 – Kommundirektör 2024-02-23 
Bokslutsrapport 2023 - 2024-02-23 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 23 

Yrkande 

Mattias Larsson (S) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag. 
Helene Stranne (M) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag, med ändringsförslag att datering 
2024-02-23 läggs till, samt att meningen om teknisk livslängd ska tas bort. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen antar 
detta. 
Ordföranden ställer proposition på ändringsförslaget och finner att kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Kommundirektör 
Samhällsbyggnadschef 
Förvaltningsekonom   
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KS § 49 Dnr 2024/000123 

Ändring av stadgar och permutation av Stiftelsen Industrihus i Sotenäs 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommuns förslag till ändring 
stadgar samt att stiftelsen ansöker om permutation. 
 

Sammanfattning 

Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun bildades 1971 och har till ändamål att inom Södra Sotenäs 
kommun förvärva, uppföra och förvalta bostads- och industrifastigheter. Stiftelsen, som skall vara 
ett allmännyttigt företag, skall icke bedriva annan byggnadsverksamhet än sådan till vilken utgår 
statligt eller kommunalt stöd. 
 
Stiftelsen har inte bedrivit verksamhet sedan 2005 då fastigheten Vägga 2:97 (före detta 
brandstation) såldes till kommunen. Stiftelsens styrelse bedömer att stiftelsens ändamål inte längre 
går att uppfylla och Länsstyrelsen uppmanar därför styrelsen att överväga en upplösning av 
stiftelsen.  
 
För att en upplösning av stiftelsen skall vara möjlig krävs det att styrelsen till Kammarkollegiet 
inger en ansökan om att ändra stiftelsens ändamål, stadgar § 2 och att grundfonden inte skall ha 
något lägsta belopp, stadgar § 15. Därefter kan stiftelsen förbruka sina tillgångar och upplösas.  
 
Enligt stiftelsens stadgar § 22 får stiftelsens stadgar inte ändras utan medgivande av 
Kommunfullmäktige.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Ändring stadgar Stiftelsen Industrihus – Ekonomichef 2024-02-08 
Stadgar för stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun 1971 daterad 1971-03-12 § 12 
Protokoll Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommuns styrelse 2024-01-31 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 22 
 
 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
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KS § 50 Dnr 2024/000192 

Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, elcyklar med flera fordon 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer taxan för markupplåtelse för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar 
med flera fordon till 50 kronor per cykel och månad. 
 

Sammanfattning 

Förvaltningen ser över möjligheten att upplåta mark för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar med 
flera fordon för att underlätta transporten från infartsparkeringar till olika målpunkter. 
Förvaltningen har varit i kontakt med ett företag, som bedriver verksamhet bland annat Varberg, 
som är intresserat av att hyra ut elsparkcyklar från och med maj 2024 under förutsättning att mark 
kan ställas till förfogande (mot avgift och efter polismyndighetens beslut). 

Beskrivning av ärendet 

Mobilitetsutredningen, godkänd av Kommunstyrelsen, pekar på en rad lösningar som syftar till att 
göra kommunen attraktivare och samtidigt förenkla för besökare att besöka olika delar av 
kommunen (2022-11-09 § 180). Utredningen behandlar åtgärder som infartsparkeringar och 
behovet av att på olika sätt kunna transportera sig från parkeringen till målpunkter. 
 
Ett av förslagen rör möjligheten för besökare att kunna hyra en cykel på en infartsparkering och 
sedan ta sig in till Kungshamn eller Smögen. Väl utbyggt innebär detta att trafikproblemen under 
högsäsong minskar. 
 
Utredningens förslag på hantering: Efter översyn av lämpliga parkeringsmöjligheter för cykel 
och liknande kan förvaltningen utreda möjligheten att hyra ut cyklar i kommunal regi alternativt / 
och förvaltningen handla upp uthyrningsföretag för cyklar och liknande.  
 
Ett privat företag (som bedriver uthyrningsverksamhet ibland annat Varberg) har anmält intresse 
och är berett att hyra ut elsparkcyklar under perioden maj-september. 
 
Företaget åker runt dagligen och samlar in "övergivna" sparkcyklar, byter batteri och ser till att 
cykeln är klar för uthyrning igen. Erfarenheten från Varbergs kommun är goda. Området som 
cyklarna får vara i samt hastighet på dessa kan regleras. 

Konsekvensbeskrivning 

Om systemet fungerar i Sotenäs kan trafikproblem delvis minska. Förvaltningen föreslår att 
uthyrning av elsparkcyklar provas under säsongen 2024 och därefter utvärderas. Risken finns att 
elsparkcyklar slängs eller lämnas på olämpliga platser. 

Ekonomi  
Viss intäkt till kommunen för markupplåtelse. 
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Organisation och personal 
Kommunal insats behövs när lämpliga platser för uthyrning/uppställning ska identifieras. 
I handläggningen av ärendet har näringslivschefen och trafikingenjören deltagit. 

Hållbar utveckling 
Uthyrningen kan innebära minskad trafik på trånga gator och ett minskat sökande efter p-platser i 
centrala lägen   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Taxa elsparkcyklar, elcyklar – Tf. Anläggningschef 2024-01-31 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 8 
 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
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KS § 51 Dnr 2024/000001 

Information om remissförslag till budget 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av informationen. 
 
 
Sammanfattning 
 
Remiss Budget 2025 – förslag till nämndsramar  
I enlighet med det arbetssätt som beskrivits i kommunens utvidgade budgetprocess, förankrat i 
budgetberedningen, har förvaltningsledningen arbetat fram ett gemensamt förslag till drift- och 
investeringsbudget 2025 (underlag till MRP).  

De gemensamma utgångspunkterna i förvaltningsledningens förslag till resultatnivå och prioriteringar är 
fullmäktiges mål och nämndernas inriktningsdirektiv för mandat-perioden, kompletterat med den årliga 
kommungemensamma omvärldsanalysen. 

 
 Nämnden bereds möjlighet att yttra sig över förvaltningsledningens förslag gällande  
1. Resultatnivå,  
2. Skattesats; och  
3. Prioriteringar och prioriteringsordning på förvaltningens olika förslag.  
 
Nämndernas yttranden kommer att omhändertas av budgetberedningen.  
Ärendet kommer tas upp på kommande arbetsutskott 2024-03-27.  

Beslutsunderlag 

Remiss och handling 2024-02-20 
 
 

Skickas till 

Ekonomichef 
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KS § 52 Dnr 2021/000592 

Uppföljning granskning inköp och upphandling 2021 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom revisonens uppföljning av Granskning av inköp och 
upphandling daterad 2021-11-22 och uppdrar åt kommundirektören att vidta erforderliga åtgärder 
för att säkerställa att revisionens löpande/grundläggande granskningar omhändertas. 
 

Sammanfattning 

På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sotenäs kommun har revisionsbyrån Ernst & Young 
(EY) gjort en uppföljande granskning av den granskning som gjordes år 2021 av arbetet med inköp 
och upphandling. 
 
De huvudsakliga iakttagelserna i den uppföljande granskningen är att Kommunstyrelsen beaktat 
lämnade rekommendationer och vidtagit åtgärder utifrån dessa.  
 
Däremot framgår att Kommunstyrelsen inte formellt behandlat granskningen vid något 
sammanträde eller svarat på de frågor som ställdes till Kommunstyrelsen i samband med att 
granskningen lämnades till Kommunstyrelsen. 
 
EY bedömer att Kommunstyrelsen i allt väsentligt har vidtagit tillräckliga åtgärder för att 
omhänderta rekommendationerna från revisionens tidigare granskning av inköp och upphandling. 
Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att motverka sårbarhet i 
upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har upprättats och lagförändringar har 
beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. Upphandling av systemstöd för uppföljning 
pågår. 
 
Utifrån granskningsresultatet rekommenderar EY Kommunstyrelsen att: 

• Säkerställa att revisionens granskningar omhändertas på ett ändamålsenligt sätt. 

Beskrivning av ärendet 

Under 2021 genomförde revisionen en granskning avseende inköp och upphandling för 
Kommunstyrelsen, Byggnadsnämnden och Utbildningsnämndens verksamhetsområde. 
 
Granskningens syfte var att bedöma om Kommunstyrelsen, Byggnadsnämnden och 
Utbildningsnämnden hade säkerställt en ändamålsenlig inköp- och upphandlingsprocess, samt till 
att bedöma efterlevnaden av gällande lagstiftning inom området. Vidare syftade granskningen till  
 
att bedöma huruvida styrelsen och nämnderna säkerställt en ändamålsenlig leverantörs- och 
avtalsuppföljning samt avtalstrohet till upprättade ramavtal.   
I november 2021 skickade revisionen sin färdigställda rapport till kommunen där Kommunstyrelsen 
rekommenderades följande:   
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• Tillse att frågan om sårbarhet kring upphandlingsfunktionen hanteras för att säkerställa ett 
tillräckligt stöd för kommunens förvaltningar  

• Säkerställa att en dokumenterad struktur för avtalsuppföljning inrättas för att stärka 
kommunens systematik och riskhantering i detta arbete  

• Säkerställa att kommunen efterlever aktuell lagstiftning avseende krav på efterannonsering 
och följa utvecklingen av denna lagstiftning  

 
Under 2023 genomförde revisionen en uppföljning av granskningen av inköp och upphandling 
2021. Syftet med den uppföljande granskningen är att granska om Kommunstyrelsen omhändertagit 
de rekommendationer som lämnats i granskningen av inköp och upphandling 2021.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat svar till revisionen utifrån de skriftliga frågor revisionen 
ställt för att genomföra uppföljning av granskningen av inköp och upphandling, och att vidtagna 
åtgärder gjorts utifrån revisionens rekommendationer 
 
Revisionens iakttagelser i den uppföljande granskningen är att Kommunstyrelsen beaktat lämnade 
rekommendationer och vidtagit tillräckliga åtgärder utifrån dessa.  
 
Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att motverka sårbarhet i 
upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har upprättats och lagförändringar har 
beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. Upphandling av systemstöd för uppföljning 
pågår. EY vill särskilt betona vikten av systematisk uppföljning på området.  
 
Däremot konstaterar revisionen att Kommunstyrelsens rutin för att behandla revisionens 
granskningar brister. Kommunstyrelsen har inte formellt behandlat granskningen och inte heller gett 
svar på revisionens frågor som ställdes i samband med att granskningen överlämnades år 2021 till 
Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Uppföljning granskning inköp och upphandling – Kommundirektör 2024-02-12 
Revisionsrapport 2021 - Granskning av inköp och upphandling daterad 2021-11-22 
Skriftliga frågor inom ramen för uppföljning granskning  
Kommunstyrelseförvaltningens svar till skriftliga frågor 2023-09-25 
Revisionsrapport 2023 - Uppföljning av granskning av inköp och upphandling 2021 daterad 
2024-01-15 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 21 
 

Skickas till 
Kommunrevisionen  
Ekonomichef  
Upphandlare  
Kommundirektör 
Kommunfullmäktige, anmälningsärende 
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KS § 53 Dnr 2021/000498 

Återrapportering Kommunernas klimatlöften 2023 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens tar del av återrapportering av kommunernas klimatlöften 2023 daterad 
2024-02-02. 
 

Sammanfattning 

Västra Götalands satsning Kommunernas klimatlöften startade inför 2021 och fortsatte inför 2022. 
Inför 2023 meddelade Klimat 2030 att inga nya löften kommer 2023 men att fortsatt stöd ges i 
arbetet utifrån 2022 års lista. 
I samband med rapporteringen av Kommunernas klimatlöften 2022 beslutade Kommunstyrelsen att 
fortsätta arbetet med de antagna klimatlöftena från 2022 års lista; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 
20 och genomföra dem även under 2023 (KS 2022-11-30 § 193). Under 2023 har alla förvaltningar 
och flertalet helägda kommunala bolag arbetat med att genomföra de olika åtgärderna.  
De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs Hållbarhetsstrategis alla fokusområden, varav 
Hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och miljömässigt 
perspektiv.     
I Rapport Klimatlöften 2023 redogörs vad som gjorts för att genomföra de antagna löftena. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Klimatlöftena bedöms genomföras till största delen inom verksamheternas befintliga verksamhet 
och budget. Fortsatta investeringar för klimatomställning krävs dock för exempelvis 
energieffektivisering och installation av fler solceller, vilket dock bedöms ekonomiskt gynnsamt på 
sikt. 

Organisation och personal  
Alla kommunala förvaltningar och bolag har en roll i genomförandet av de olika åtgärderna. För att 
säkerställa genomförandet av de antagna klimatlöftena samt underlätta uppföljningen av dem så 
integreras de i det lokala målarbetet. 

Hållbar utveckling 
De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs hållbarhetsstrategis alla fokusområden, varav 
hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och miljömässigt 
perspektiv. 

Sotenäs kommun har skrivit under ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” och de antagna 
klimatlöftena är därmed Sotenäs åtagande inom initiativet. 
Syftet med kraftsamlingen ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” är att nå det regionala 
klimatmålet att bli fossiloberoende 2030. Klimatlöftena är del av de satsningar på smarta lösningar 
som krävs för att framför allt ge minskade utsläpp av växthusgaser, men också bidra till en 
utveckling för ett gott liv för alla som lever och verkar i kommunen såväl som regionen. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Återrapportering klimatlöften – Hållbarhetsstrateg 2024-02-02 
Rapport klimatlöften 2023 daterad 2024-02-02 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 19 
 

Skickas till 
Hållbarhetsstrateg  
Förvaltningschefer; Utbildningsförvaltningen, Omsorgsförvaltningen och 
Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Chefer; Näringsliv och utveckling, Räddningstjänst, Personal och Ekonomi  
Chefer; Sotenäsbostäder AB, Sotenäs Rehab AB 
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KS § 54 Dnr 2022/000090 

Avfallsplan – Beslut om miljöbedömning och samråd 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen skickas ut för samråd. 
Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen inte innebär betydande miljöpåverkan. 
 

Sammanfattning 

Rambos ägarkommuner har en gemensam avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats sedan dess. 
Ett arbete med att ta fram en ny avfallsplan inleddes under hösten 2022.  
Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschefer och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas miljöstrateger 
ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  
Syftet med framtagandet av en ny avfallsplan är att skapa ett starkt styrdokument för 
avfallsplaneringen i ägarkommunerna där samtliga aktörer kan bidra till en långsiktig hållbar 
utveckling av samhället.    
Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 
• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 
• Fokusområde: Nedskräpning   
• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service. 

Beskrivning av ärendet 

Alla kommuner i Sverige ska ha en avfallsplan enligt 15 kap 41 § miljöbalken (SFS 1998:808) som 
ska ses över vart fjärde år och revideras vid behov. Rambos ägarkommuner har en gemensam 
avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats sedan dess. Ett arbete startade under hösten 2022 för att 
ta fram en ny gemensam avfallsplan för Rambo kommunerna (Lysekil, Munkedal, Sotenäs och 
Tanum). 
 
Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas miljöstrateger 
ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  
 
Innehållet i en kommunal avfallsplan är starkt reglerat i Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 
2020:6). En kommunal avfallsplan ska bland annat omfatta:  

• mål och åtgärder för att förebygga att avfall uppkommer  
• mål och åtgärder för kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för annat avfall än kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för nedskräpning  
• beskrivning av lokala förhållanden, mängder och hantering  
• beskrivningar av nedlagda deponier   
• beskrivningar av anläggningar för återvinning och bortskaffande av avfall  
• miljöbedömning av planen  
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Den kommunala avfallshanteringen omfattar således allt avfall som uppstår inom kommunen, inte 
enbart det avfall som omfattas av det kommunala renhållningsansvaret.  
 
Avfallsplaneringen och avfallsplanen ska utgå från nationella mål samt EU:s avfallshierarki samt 
tillämpliga delar av Agenda 2030 och regionala mål.  
 
Avfallsplaner omfattas av reglerna för miljöbedömning enligt Miljöbedömningsförordningen, 
(2017:966) och Miljöbalken (1998:808) kapitel 6. Hur undersökningen ska gå till regleras i 
Miljöbedömningsförordningens 10-13 §§. Om undersökningen visar att planens genomförande 
innebär betydande miljöpåverkan ska en strategisk miljöbedömning göras. Beslut om betydande 
miljöpåverkan ska fattas av kommunen i särskilt beslut (6 kap, 7 § Miljöbalken). 

Förvaltningens utredning 
Det övergripande syftet med avfallsplanen är att skapa en hållbar resursanvändning där avfall 
förebyggs, material och produkter stannar längre i kretsloppet och det avfall som ändå uppstår ses 
som en resurs och omhändertas på rätt sätt.  
Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 
• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 
• Fokusområde: Nedskräpning   
• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service  

 
Politisk förankring har skett i Kommunstyrelsen där politikerna fick ge sina inspel på vad de tycker 
är viktiga aspekter att ta upp i avfallsplanen. Efter workshop i Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2023-03-29 beslutade Kommunstyrelsen att följande frågor ska behandlas i avfallsplanen (KS 
2023-04-12 § 66); ”Tillgänglighet och service”, ”Röra oss uppåt i avfallstrappan”, ”Nedskräpning”, 
”Utbildning”. 
 
Politikens inspel från de olika kommunerna presenterades under en första workshop under våren 
2023 där tjänstepersoner från samtliga kommuner och flera olika förvaltningar var representerade. 
Under den här workshopen togs fokusområdena fram gemensamt. 
 
Under hösten 2023 hölls fler workshops att hållas med tjänstepersoner från de olika kommunerna 
för att ta fram mål och åtgärder för respektive fokusområde. 
Fokusområdena och målen har utformats så att de inkluderar de viktigaste frågorna för respektive 
kommun, utifrån krav från lagstiftaren, nationella miljökvalitetsmål, avfallshierarkin, lokala och 
regional mål.  
 
Planen ska nu gå ut på samråd för att därefter ställas ut på granskning. Tidsplanen kommer att 
påverkas av antalet inkomna synpunkter, men målsättningen är att planen tas upp i 
Kommunfullmäktige för antagande under kvartal fyra 2024. 
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Undersökning om betydande miljöpåverkan 
Förvaltningen har bedömt att avfallsplanen medför att transporterna kan komma att öka då 
bostadsnära insamling av förpackningar och tidningar införs i stor skala. I övrigt innebär den nya 
avfallsplanen inte någon negativ ny miljöpåverkan jämfört med föregående avfallsplan. Mängderna 
insamlat material för återvinning kommer att öka och den effekten bedöms överväga de negativa 
effekterna av ökade transporter. Omfattningen av miljöeffekterna av den ökade bostadsnära 
insamlingen av förpackningar och tidningar är svår att bedöma, men bedöms inte innebära 
betydande miljöpåverkan i juridisk mening. Åtgärderna för att nå avfallsplanens mål bedöms inte 
påverka naturområden eller andra områden så att negativa effekter uppstår. 
 

 
Som visas i tabellen ovan medför arbetet inom samtliga fokusområden i avfallsplanen en positiv 
miljöeffekt och de bidrar till fyra nationella miljökvalitetsmålen som har stark koppling till 
avfallsplanen.  
Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan och någon 
strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Avfallsplanens framtagande ingår i befintlig verksamhet och budget. Beslutet förväntas inte 
innebära några ekonomiska konsekvenser. 

Organisation och personal  
Arbetet med att ta fram avfallsplanen drivs av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas 
hållbarhetsstrateger ingår tillsammans med en projektledare från Rambo. 

 

              Fokus- 
               områden  

Miljö-    
 kvalitetsmål 

Cirkulära flöden – 
förebygga och 
återbruka 

Nedskräpning 
Hantering av avfall, 
tillgänglighet och 

service 

 

 

Begränsad 
klimatpåverkan +   +  

Giftfri miljö + + +  

God bebyggd miljö + + +  

Hav i balans och 
levande kust och 
skärgård  

+  + +  

Generationsmålet + + +  
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Avfallsplaneringen och avfallsplanen påverkar alla kommunens verksamheter och kommunala 
bolag. Under våren och hösten 2023 bjöds därför tjänstepersoner från kommunerna och de 
kommunala bolagen in till flera workshops för att ta fram förslag till fokusområden, mål och 
åtgärder. Dessa workshops bidrar till en stark förankring samt till att utbilda och stärka 
medarbetarnas engagemang kring avfalls-, konsumtions- och klimatfrågor. 

Hållbar utveckling 
Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan och någon 
strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 
Avfallsplanen bedöms därutöver bidra positivt till fyra nationella miljökvalitetsmålen som har stark 
koppling till avfallsplanen, samt till de globala målen för hållbar utveckling. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Avfallsplan miljöbedömning och mål – Hållbarhetsstrateg 2024-01-30 
Avfallsplan 2024 – 2030 för Lysekils, Munkedals, Sotenäs Och Tanums Kommuner inklusive 
bilagor 1-7 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 20 
 

Skickas till 
Hållbarhetsstrateg  
Rambo AB 
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KS § 55 Dnr 2023/001035 

Strategi för digital omställning SML 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige antar Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och Lysekils 
kommun) daterad 2023-12-19 att gälla tills vidare. 
 
De kostnader som är förknippade med genomförandet av strategin hanteras årligen i kommunens 
budgetarbete. 
 

Sammanfattning 

Det föreslås att Kommunfullmäktige antar Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och 
Lysekils kommun) reviderad 2023-12-19 att gälla tills vidare. Strategin ersätter därmed tidigare 
Digital agenda för SML 2020-2022. Inom ramen för SML-samverkan (avtalssamverkan Sotenäs, 
Munkedal, Lysekil) pågår ett utvecklingsarbete för att stärka kommunernas förmåga till 
verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering. En rad steg har genomförts och nästa steg i 
arbetet är att skapa en gemensam strategi för digital omställning. 
 
Arbetet med att ta fram strategin har skett i samarbete mellan de tre SML-kommunerna. Strategin 
läggs nu fram för beslut i samtliga SML-kommuner. Strategin med vision och strategiska vägval 
bedöms ge god grund för fortsatt verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering och skapar 
därmed bättre förutsättningar att arbeta med kommunens kompetensförsörjningsutmaningar. 

Beskrivning av ärendet 

Förutsättningarna för SML-kommunerna att leva upp till uppdrag och förväntningar idag och i 
framtiden utmanas med omvärldsfaktorer som demografi, ekonomi och teknik. 
Kompetensförsörjningen är en stor utmaning och förmågan att verksamhetsutveckla med stöd av 
digitalisering är helt avgörande. 
 
Det arbete som gjorts kring den digitala utvecklingen inom SML-kommunerna har varit nödvändig 
och värdefull. Sedan tidigare finns kartläggningar av den tekniska förmågan och också en 
genomlysning av dagens IT-funktion och kommunernas arbete med digitalisering. 
Utvecklingsarbetet har fortsatt enligt besluten i SML-samverkan och tillsammans har ett arbete 
utförts för att ta fram en gemensam strategi för digital omställning. Arbetet har genomförts 
tillsammans inom SML-kommunerna och med externt stöd (som bekostats av Lysekils kommun). 
 
Arbetet har genomförts i arbetsgrupper med god verksamhetsanknytning och representation från 
samtliga kommuner och förvaltningar. Slutförslaget presenterades vid en gemensam 
återkopplingskonferens i december 2023. 
 
Strategin bygger på en nationellt etablerad definition av digitalisering och lägger fast en gemensam 
vision som lyder ”Tillsammans och med digitalisering som kraft i vår utveckling skapar vi en 
framtid där digitala lösningar inspirerar till nytänkande, självständighet och delaktighet samt bidrar 
till goda mänskliga möten.”. 
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Strategin anger fyra strategiska vägval: 

1. Vi lär oss hela tiden 
2. Vi är innovativa 
3. Våra ledare visar mod och är uppmuntrande 
4. Vi utvecklar genom modern infrastruktur  

 
Då övergången till fler digitala arbetssätt är krävande och omfattande benämns strategin som 
Strategi för digital omställning. Detta går också i linje med pågående nationella och regionala 
dialoger kring digital transformation och utveckling. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att föreslagen strategi ger god vägledning i det 
fortsatta arbetet och kommer därmed att stärka kommunens förmåga till verksamhetsutveckling 
med stöd av digitalisering. Processen för framtagande har givit strategin en bred förankring och 
därmed goda förutsättningar att skapa värde för samtliga verksamheter. 
 
Efter att strategin har antagits, är nästa steg att arbeta in aktiviteter i ordinarie verksamhetsplaner 
och skapa en förstärkt struktur för digitala utvecklingsarbeten. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi 
Aktiviteter som hör till strategin kommer att arbetas in i ordinarie verksamhetsplaner och följer 
ordinarie processer. För att lyckas med den digitala transformationen inom kommunen krävs 
verksamhetsförändringar som skapas genom en medveten satsning på rätt funktioner och en tydlig 
prioritering av de resurser som finns. Medel kan behöva riktas om för att nå önskvärda effekter. 

Organisation och personal  
En medveten satsning kring Strategin för digital omställning med dess fyra strategiska vägval 
skapar goda förutsättningar för organisationen och personalen att nå verksamhetens mål samt möta 
samhällets förväntningar på kommunen. 

Hållbar utveckling 
Strategin bör genomsyra all verksamhetsutveckling för att möta de behov och önskemål som finns 
hos våra medarbetare, samhällsmedborgare, företag och besökare. Genom att utgå från 
behovsperspektiv kan digitala lösningar erbjudas för att skapa ett mer jämlikt och inkluderande 
samhälle. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Strategi för digital omställning - Digitaliseringsstrateg 2024-01-22 
Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och Lysekils kommun) daterad 2023-12-19 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-02-21 § 18 
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Yrkande 

Mikael Sternemar (L) föreslår bifall till arbetsutskottets förslag och som tilläggsförslag att de 
kostnader som är förknippade med genomförandet av strategin hanteras årligen i kommunens 
budgetarbete. 
Therese Mancini föreslår bifall till arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och tilläggsförslaget och finner att 
kommunstyrelsen antar dessa. 
 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Initiativärende - teknikutveckling och digitalisering inom omsorg och 
sjukvård  

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att bifalla nämndinitiativet då förslaget ryms inom redan beslutade 
inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, under mandatperioden 2023-2026, beslutad 2023-09-13 § 153, 
under rubriken 3.5 Kompetensförsörjning.  
 

Sammanfattning 

Eva Abrahamsson (M) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Resurserna inom vård, omsorg samt sjukvård är begränsade och behov finns att använda ny teknik, 
som digitalisering och AI. Nya kompetenser behöver identifieras och behovet av 
kompetensutveckling för befintlig personal. Tekniken kan inte göra allt utan människor behöver 
fortfarande ge tröst och mänsklig värme, göra etiska avvägningar och prioriteringar. Nya yrkesroller 
skapas som har förutsättningar att bli mer attraktiva på arbetsmarknaden. Brukare och deras 
anhöriga möjliggörs en bättre upplevd livskvalitet och säkerhet. 
Bland Sotenäs lokala företag finns hög kompetens när det gäller automationslösningar för 
tillverkningsindustrin t ex högteknologiska robotsystem, cybersäkerhet, visionsteknik. Teknik som 
utvecklats för teknikutveckling inom fiskberedningsindustrin och sjöfarten. Där finns potential att 
utvecklas mot nya verksamheter. 
 
Eva Abrahamsson (M) föreslår att kommundirektören ger näringsliv och utvecklings 
symbiosutvecklare i uppdrag att kontakta det lokala näringslivet för att se på möjligheterna att söka 
medel för ett projekt för teknikutveckling och digitalisering för framtidens omsorg och sjukvård. 
Hur implementeringen ska ske och hur man löser användningen av data och hur den används och 
delas bör även ingå. 

Beskrivning av ärendet 

Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella uppdrag 
till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. Uppdraget kommer efter 
beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till detta kan 

vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett åtgärdat och avslutat 
ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara inom styrelsens/nämnden 
nämndens ansvarsområde. 

4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett redan 
pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. Initiativärendet sänds för 
beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut om behandlingen av ärendet på ett 
kommande möte. 
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Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, under 
mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.5 Kompetensförsörjning; 
 
Utmaningen med kompetensförsörjningen kan bara lösas med genomgripande förändrade arbetssätt 
och smartare välfärdslösningar. Detta för att kompensera glappet mellan behov och tillgänglig 
arbetskraft. För att åstadkomma detta måste vi öka takten i den digitala transformationen genom 
robotisering, digitalisering av samtliga moment som kan digitaliseras och införandet av AI-
lösningar. En prioriterad inriktning under mandatperioden är därför att styra och leda den digitala 
transformationen i kommunens förvaltningar, under ledning av kommunstyrelseförvaltningen. 
 
Initiativet stämmer även väl in på förslaget till Strategi för digital omställning och dess fyra 
strategiska vägval: ”vi lär oss hela tiden”, ”vi är innovativa”, ”våra ledare visar mod och är 
uppmuntrande” samt ”vi utvecklar genom modern infrastruktur”.  
 
Initiativet stämmer också överens med SKRs prioriterade satsningar med nationell samling kring 
kommunernas digitalisering. 

Beslutsunderlag 

Initiativärende teknikutveckling och digitalisering inom omsorg och sjukvård  
Kommunstyrelsens protokoll 2024-02-14 § 37 
Digitaliseringsstrategens tjänsteutlåtande 2024-02-20 

Yrkande 

Eva Abrahamsson (M) föreslår bifall till förslaget. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Kommundirektör  
Digitaliseringsstrateg 
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Initiativärende - identifiera byggbar tomtmark 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för budget 2025 med 
planåren 2026-2028, som väntas beslutas av kommunfullmäktige i juni, samt inom ramen för den av 
kommunstyrelsen beslutade aktiviteten att, under 2024, ta fram ett strategiskt 
markförsörjningsunderlag.  
 

Sammanfattning 

Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Ett övergripande mål för Sotenäs är att växa och att förbättra den demografiska försörjningskvoten. 
Kommunen har planmonopol och en stor markreserv. Det är av yttersta vikt att kommunen 
skyndsamt tar fram mer byggbar mark, i synnerhet för barnfamiljer. 
 
Kommunstyrelsen bör ge uppdrag åt kommunchefen att säkerställa att man skyndsamt påbörjar 
arbetet med att identifiera byggbar mark. Företrädesvis kommunal samt initiera ett effektivt arbete 
med en ansvarig tjänsteperson, för att kunna släppa tomter inom så få år som möjligt. 
 
Ett initiativärende får inte påverka budget. Över tid är en markexploatering lönsam för kommunen. 
Mot bakgrund av det kraftigt fallande byggande bör tjänsten omedelbart kunna startas upp inom 
ram för Samhällsbyggnadsförvaltningen och genom interna omprioriteringar.   

Beskrivning av ärendet 

Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella uppdrag 
till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. Uppdraget kommer efter 
beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  
 

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
 

3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till detta kan 
vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett åtgärdat och avslutat 
ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara inom styrelsens/nämnden 
nämndens ansvarsområde. 

 
4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett redan 

pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. Initiativärendet sänds för 
beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut om behandlingen av ärendet på ett 
kommande möte. 
 

Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, under 
mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.2 Aktiv markpolitik; 
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En översiktsplan är kommunfullmäktiges visionen om hur kommunens mark och vatten  
ska användas på lång sikt. I planen beskrivs hur kommunen förväntas utvecklas på kort  
sikt de närmsta tio åren och riktlinjer ges för den långsiktiga utvecklingen fram emot år  
2050.  
 
För att möjliggöra ett förverkligande av översiktsplanen och kommunfullmäktiges mål  
krävs, utöver detaljplaner, en aktiv markpolitik och att kommunen äger rätt mark i rätt  
lägen.  
 
En rätt sammansatt markreserv är därför ett viktigt instrument för att styra  
kommunens långsiktiga utveckling och därmed trygga områden för framtida  
infrastruktur, samhällsfastigheter, bostäder, friluftsliv och naturvård. En prioriterad  
inriktning under mandatperioden är därför att utveckla kommunens markpolitik och  
strategiska markreserv. 

Enligt kommunstyrelsens verksamhetsplan med internbudget för 2024 är framtagande av en 
strategisk markförsörjningsplan en prioriterad aktivitet.  

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
I förvaltningens förslag till budget 2025 och planåren 2026-2028 har förvaltningen föreslagit 
utbyggnad av Hällebo med start 2025 och färdigställande 2026. Förvaltningen har också föreslagit 
att denna investering lånefinansieras. Investeringen skulle därmed inte påverka det självfinansierade 
budgetutrymmet.  

Organisation och personal  
Personalstyrkan dimensioneras utifrån verksamhetsplan och budget, dvs. denna aktivitet ryms. 
Aktiviteten har helt nyligen startats upp i förvaltningen.  
 
Utbyggnad av detaljplanen för Hällebo och försäljning av tomter kan hanteras i befintlig 
organisation.  
 
Initiativärendet har handlagts av förvaltningen. 

Hållbar utveckling 
Försäljning av tomter är mycket angeläget eftersom det leder mot det av kommunstyrelsen 
föreslagna målet om ökad befolkning.  
 
Försäljning förutsätter va-anslutning, vilket sammanfaller med kommunstyrelsens 
inriktningsdirektiv.  

Beslutsunderlag 

Initiativ identifiera byggbar tomtmark 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-02-14 § 37 
Samhällsbyggnadschefens tjänsteutlåtande 2024-02-23 
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Yrkande 

Mikael Andersson (DemR) föreslår bifall till förslaget. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef  
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Initiativärende - agera i avloppsfrågan 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett redan pågående 
ärende då det diskuterats på senaste ägarsamråd 6/2 samt att Sotenäs Vatten AB kommer till nästa 
kommunstyrelsens arbetsutskott 27/3 för presentation av tidplan, hantering av befintliga planer mm.  

Reservation 

Mikael Andersson (DemR) lämnar en skriftlig reservation. 
  

Sammanfattning 

Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
Övergripande är att både vi politiker och tjänstemän skall arbeta i våra invånares tjänst för att hjälpa 
till där det är möjligt. Ett övergripande mål för Sotenäs kommun är att förbättra demografin och öka 
antalet invånare. Helst då på ett sätt som drar kommunen mot en försörjningskvot enligt riks-snittet 
0.77. Om Kommunstyrelsen menar allvar med målet måste vi agera nu! 
Det kan inte fortsätta att vara byggstopp, kostnaderna för kommunen kommer att bli betydande. 
I norra delen av kommunen har det nu varit byggstopp i snart 4 år. I södra delen närmar vi oss 2 år. 
Avloppsfrågan ligger som en tung filt över utvecklingen. Det har inkommit många förslag på 
lösningar; 
1: Mellanlagra avloppsvatten, i nätet eller lokalt vid nybyggnation. 
2: Tekniken för enskilda avlopp har gått enormt framåt. Låt oss våga släppa fram i varje fall några 
pilotanläggningar för att möjliggöra samhällsutveckling. Decentraliserade lösningar är dessutom 
rekommenderade för såväl VA som el för att öka samhällets motståndskraft efter Invasionen av 
Ukraina. 
3: Länsstyrelsen följer primärt mätvärden under 3 år. Om ett reningsverk ligger inom ra-men och ej 
har alvarliga överträdelser, se då till att skyndsamt släppa på begränsad be-byggelse såväl Åretrunt-
bostäder som företag. 
Man är rädd för eventuella viten från Länsstyrelsen om kommunen vid några enstaka dagar passerar 
gränsvärden. Detta skall ställas mot det faktum att ett icke-agerande i 4 år nu ger oss en reell 
befolkningsminskning. Även om inte hela minskningen kan förklaras så bidrar absolut 
avloppsproblematiken. 
En minskning på 100 invånare kostar ca 6 miljoner per år i inkomstbortfall. Detta måste ställas 
emot den nu aktuella obeslutsamheten som råder. Att inte agera kostar varje dag. 
Kommunstyrelsen skall skyndsamt agera i avloppsfrågan så att byggnation kan ske i Sotenäs. 
Därför skall vi ge ett uppdrag till Kommunchefen att tillse att så sker, omgående. 
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Beskrivning av ärendet 

Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella uppdrag 
till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. Uppdraget kommer efter 
beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  
 

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
 

3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till detta kan 
vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett åtgärdat och avslutat 
ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara inom styrelsens/nämnden 
nämndens ansvarsområde. 

 
4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett redan 

pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. Initiativärendet sänds för 
beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut om behandlingen av ärendet på ett 
kommande möte. 
 

 
Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, under 
mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.1 Kommunens 
reningsverk; 
 
En avgörande förutsättning för att kunna förverkliga kommunfullmäktiges mål,  
översiktsplanen, bostadsförsörjningsprogrammet, genomförandet av antagna  
detaljplaner och det lokala näringslivets utvecklingsbehov är en väl fungerande VA-försörjning.  
 
Med VA-försörjning menas dricksvattenförsörjning samt omhändertagande av  
avloppsvatten. Avloppsvatten innefattar spillvatten samt dagvatten, ibland även  
dräneringsvatten. Kommunstyrelsen har tillsammans med Sotenäs Vatten AB och  
Västvatten AB arbetat fram en vattentjänstplan för kommunen som nu är ute på samråd.  
Vattentjänstplanen är en översiktlig plan för hur de allmänna vattentjänsterna ska  
tillgodoses och utgör en del av kommunens VA-planering.  
 
Parallellt med det långsiktiga planeringsarbetet i vattentjänstplanen, fordras omfattande  
investeringar för omhändertagande av avloppsvatten i ett kortare tidsperspektiv än  
Vattentjänstplanens tidshorisont. Det helägda kommunala bolaget Sotenäs Vatten AB är  
huvudman för kommunens VA-anläggningar och ansvarar därmed för den allmänna  
vattenförsörjningen och avloppshanteringen i kommunen. En prioriterad inriktning  
under mandatperioden är därför ett tydligt och samordnat kravställande på Sotenäs  
Vatten AB att arbeta fram en lösning för omhändertagandet av avloppsvatten. 
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Konsekvensbeskrivning 

Så länge tidplan saknas kan kommunens samhällsplanering inte koordineras med framdriften i fråga 
om lösning på avloppssituationen. 

Hållbar utveckling 
En lösning på kommunens avloppssituation är helt avgörande för kommunens möjlighet att 
säkerställa avloppslösningar som är miljömässigt hållbara. 

Beslutsunderlag 

Initiativ agera i avloppsfrågan 
Kommunstyrelsens protokoll 2024-02-14 § 38 
Samhällsbyggnadschefens tjänsteutlåtande 2024-02-23 

Yrkande 

Mikael Andersson (DemR) föreslår bifall till förslaget. 
Helene Stranne (M) föreslår att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett redan pågående 
ärende då det diskuterats på senaste ägarsamråd 6/2 samt att Sotenäs Vatten AB kommer till nästa 
kommunstyrelsens arbetsutskott 27/3 för presentation av tidplan, hantering av befintliga planer mm.  
Therése Mancini (S) föreslår bifall till Helene Strannes (M) förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Mikael Anderssons (DemR) och Helene Strannes (M) förslag 
och finner att kommunstyrelsen antar Helene Strannes (M) förslag. 

Omröstning 

Omröstning begärs. 

Omröstningsproposition 

Ordföranden fastställer följande omröstningsproposition, den som bifaller Helene Strannes (M) 
förslag röstar JA, den som bifaller Mikael Anderssons (DemR) förslag röstar NEJ. 
Omröstningen utfaller med 10 JA-röster och 3 NEJ-röster. Se omröstningsbilaga. 
 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef  
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Vid tiden för justering har det inte inkommit någon skriftlig reservation. 
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Namn, ledamöter Parti Ja Nej Avstår 

     
Jan-Olof Larsson  S X   
Ann-Sofie Svensson S X   
Mattias Larsson  S X   
Eva Abrahamsson  M X   
Helene Stranne  M X   
Robert Yngve KD  X   
Dan Christiansson  M X   
Mikael Sternemar L X   
Pär Eriksson  C X   
Mikael Andersson  DemR  X  
Dan Frödén   DemR  X  
Sebastian Andersson SD  X  
     
Therése Mancini, ordförande S X   
     
     

Summa (13)  10 3  
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Medborgarförslag – Iordningställande av udde mellan Smedjan och 
Dövik på Bohus-Malmön 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Bo Lindström angående iordningställande av udde 
mellan Smedjan och Dövik på Bohus Malmön. 
 
Förvaltningen har kontaktat förslagsställaren för förtydligande kring vilken plats medborgar-
förslaget avser.  
 
Föreslagna åtgärder är att snygga upp och lägga ut stenar för att förhindra fortsatt tippning av 
trädgårdsavfall och skrotsten på platsen. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget.  

Beskrivning av ärendet 

Den aktuella platsen utgörs av en platå med en areal på cirka 1000 kvadratmeter och som kan nås 
med bil. Vid platsbesök konstaterades att platsen används för avfall som ska lämnas på 
återvinningscentral, till exempel trädgårdsavfall och asfalt.  Verksamheten är olaglig och måste 
upphöra. 

Beslutsunderlag 

Motion 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2022-09-28 § 101 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-27 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 82 

Yrkanden  

Ann-Sofie Svensson (S) och Robert Yngve (KD) föreslår bifall till tekniska utskottets förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens tekniska utskottets förslag och finner att 
Kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 60 Dnr 2023/000653 

Medborgarförslag - Framtagning av kvarterspump 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Carl-Johan Starck gällande att utreda möjligheterna att 
öppna upp några av kvartersbrunnarna i Sotenäs och montera handpumpar på dem.  
Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget ska anses som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Sotenäs kommun arbetar både med krisberedskap och kulturvård. Medborgarförslaget ligger därför 
helt i linje med pågående arbeten. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-09-27 § 102 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-31 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 83 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
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KS § 61 Dnr 2022/000994 

Medborgarförslag - Naturliga material på lekplatser, utomhusgym och 
fotbollsplaner 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Kajsa Hedberg gällande att kommunen ska byta ut 
marktäckande plast, gummimattor och andra konstgjorda material som finns på kommunens 
lekplatser, spontanidrottsplatser och utomhusgym.  
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Sotenäs kommun har antagit en handlingsplan för minskad tillförsel av mikroplaster i våra 
vattenmiljöer (Kommunstyrelsen 2018-06-14 § 82). 
 
Handlingsplanen har tagits fram av Kommunernas Internationella Miljöorganisation (KIMO) och 
berör bland annat sådana material som tas upp i medborgarförslaget, till exempel gummigranulat 
från artificiella gräsmattor och fallskydd. Vidare innehåller planen förslag på miljökrav vid 
upphandling av konstgräsplaner och fallskydd.  
 
Genom att kommunen har antagit ovanstående handlingsplan ligger medborgarförslaget i linje med 
ett arbete som redan pågår. Medborgarförslaget kan därför anses som besvarat. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-11-23 § 164 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-26 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 84 

Yrkanden  

Jan-Olof Larsson (S) föreslår bifall till kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens tekniska utskottets förslag och finner att 
Kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
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KS § 62 Dnr 2022/000867 

Medborgarförslag - Skapa förutsättningar för torghandel 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag gällande att ta fram förutsättningar för torghandel och 
foodtrucks. Förslagsställaren uppger bland annat att bakgrunden till förslaget är en önskan och ett 
behov av att utveckla och bevara våra små samhällens karaktärer men också önskan att ha kvar ett 
levande samhälle med levande mötesplatser. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att överlämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för 
beredning och beslut (Kommunfullmäktige 2022-09-28 § 101). 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som 
besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

De flesta av kommunens detaljplaner som omfattar tätorterna innehåller ytor som avser tillåta 
torghandel, detta gäller både nyare och äldre planer. För Väjern finns ett pågående planarbete vilket 
innebär att kommunen har möjlighet att styra markanvändningen. Flera bildningar av torg lyfts fram 
i förslaget till planprogram över området. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-09-28 § 101 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-26 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 85 

Yrkanden  

Jan-Olof Larsson (S) föreslår bifall till tekniska utskottets förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag och finner att 
Kommunstyrelsen antar detta. 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
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KS § 63 Dnr 2022/000137 

Medborgarförslag - Husbilsuppställning och parkeringar i 
Hunnebostrand 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson gällande husbilsuppställning och 
parkeringar i Hunnebostrand.  
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat. 

Beskrivning av ärendet 

Förslagsställaren yrkar att parkeringsövervakningen förbättras, att avgiftsbelagd period utökas samt 
att regleringar avseende vilka fordon som får parkera ändras. Till stöd för sina yrkanden har 
förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid 
småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete med taxor, parkeringsregler och 
parkeringsövervakning. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag  
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-02-16 § 22 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-31 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 80 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
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KS § 64 Dnr 2023/000148 

Medborgarförslag - Åtgärda problem med övernattande husbilar 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson gällande att åtgärda problem med 
husbilsparkering i Hunnebostrand. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget till den del som avser namn 
på de aktuella parkeringsplatserna och anser medborgarförslaget i övriga delar som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Förslagsställaren yrkar att övervakningen förbättras avseende bland annat avgiftskontroll, 
brandskydd och felparkering. Vidare föreslås att ställplatserna ska vara avgiftsbelagda året om, att 
vissa parkeringsytor ska reserveras för personbilar klass 1 samt att ställplatserna vid Lahälla och 
Lökholmen namnges som ställplats Lahälla och ställplats Lökholmen. Till stöd för sina yrkanden 
har förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid 
småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete avseende bland annat taxor, parkeringsregler 
och parkeringsövervakning. 
 
Förvaltningen bedömer att skäl saknas för kommunen att besluta om namn på de aktuella 
anläggningarna. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag  
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-02-01 § 9 
Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-11-01 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2023-11-14 § 86 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
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KS § 65 Dnr 2020/0000586 

Motion – angående bättre nyttjande av kommunala båtplatser  

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser förslaget ”att möjligheten för två eller flera båtplatsägare ska kunna dela 
på båtplats och där med att kunna dela på båtplatsavgiften” vara besvarad. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen ” att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för 
förvaring av båtar så att man som båtägare inte behöver båtplats” samt ” att ett system som 
möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021”. 
 

Sammanfattning 

Det har inkommit en motion från Mikael Sternemar (L) och Michael Sandberg (L) gällande 
möjlighet för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att kunna dela på 
båtplatsavgiften, samt att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så 
att man som båtägare inte behöver båtplats. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott har tidigare föreslagit att motionen ska avslås (KSTU 
2020-10-13§ 64). 
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet och gav förvaltningen i uppdrag att utreda intentionerna i 
motionen som kan möjliggöra ett nytt system för kommunens småbåtsplatser, för att möta 
framtidens stora behov av fler båtplatser på ett nytt och ekonomiskt rotationssystem, samt att ge 
förvaltningen i uppdrag att revidera reglementet (KS 2020-10-28 § 163). 
 
Motionen innehåller tre förslag; 

• att möjligheten för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att 
kunna dela på båtplatsavgiften 

• att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så att man som 
båtägare inte behöver båtplats 

• att ett system som möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021 

Konsekvensbeskrivning 

Regelverk 
Ordningsregler för Sotenäs kommuns småbåtshamnar, gästhamnar (KF 2018-11-22 § 128). 
För att motionen ska kunna genomföras så måste ordningsreglerna kompletteras med bestämmelser 
om samnyttjande av båtplatser, landförvaring av båtar, båtvagnar med mera. 
 
Ordningsreglerna tillåter uthyrning i andra hand i viss omfattning, maximalt två säsonger, efter 
överenskommelse och godkännande av kommunen. Den som vill hyra en båtplats i andra hand kan 
ställa sig i kö till andrahandsplats. Ansökan sker via kommunens e-tjänst.  
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Forts. KS § 65 

Personal och organisation 
Förslaget bedöms öka administrationen av kommunens båtplatser och båtplatskö samt öka behovet 
av tillsyn i hamnarna. 

Hållbar utveckling 
Eftersom tillgången till landytor i anslutning till hamnarna är begränsad bedöms motionen öka 
behovet av båttransporter i och utanför kommunens samhällen. 

Beslutsunderlag 

Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser 2020-05-25 
Kommunfullmäktiges protokoll 2022-09-28 § 101 
Tjänsteutlåtande Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser – Utvecklare 2023-12-07 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 11 

Yrkande 

Jan-Olof Larsson (S) föreslår bifall till tekniska utskottets förslag. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på tekniska utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen antar 
detta. 
  
 

Skickas till 

Motionärerna 
Utvecklare  
Hamnansvarig 
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 66 Dnr 2022/000663 

Medborgarförslag – QR-kod för badtemperaturer  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Annette Rönnblom om QR-kod för badtemperatur. 
 
En QR-kod är en kod som kan läsas av mobiltelefoner och surfplattor med QR-läsare i sina 
kameror. Informationen i koden kan vara till exempel ett swishnummer eller en webbadress med 
produktinformation. QR-koder används ofta för att autentisera konton, verifiera 
inloggningsuppgifter eller skicka betalningsinformation. 
 
Förvaltningen tolkar förslaget på följande vis. Kommunen förslås sätta upp skyltar med QR-koder 
vid de kommunala badplatserna. QR-koderna på skyltarna skannas in av besökare som fysiskt 
befinner sig vid badplatserna, och som har mobiltelefoner med QR-läsare. QR-koderna visar en 
länk till en webbplats. Om besökaren väljer att öppna länken visas aktuell uppgift om 
badtemperatur. 
 
Förvaltningen bedömer att aktuella badtemperaturer enklare kan visas av digitala termometrar som 
visar badtemperaturen direkt och på platsen. Informationsskyltar med QR-koder bör väljas när 
kommunen vill få ut mer information än det förslaget avser.  

Ekonomi 
Finansiering saknas. 

Organisation och personal  
Organisationen är inte dimensionerad för genomförande, drift och underhåll av förslaget.  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur 2022-06-29  
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag KF 2022-09-28 § 101 
Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur – Utvecklare 2023-12-14 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 12 
 
 

Skickas till 

Förslagsställare 
Utvecklare  
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 67 Dnr 2022/000751 

Medborgarförslag – Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska återremitteras för att förtydliga ägandet av marken. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan 
avseende Döviks badplats. 
 
Medborgarförslaget avser återställande av en sandstrand norr om Stenbogens badplats i 
Kungshamn. Den aktuella sandstranden ligger inom en detaljplan som är utbyggd. Stranden är 
sedan många år överbyggd med en industribyggnad. Det är därför inte möjligt att genomföra 
förslaget. 
 
Greta Mattsson avled under 2021 och överlät i sitt testamente sin fastighet till Sotenäs kommun. 
Testamentet innehåller önskemålet att vid försäljning intäkten ska användas till att i möjligaste mån 
återställa en del av badplatsen Stenbogen.  
 
Kommunen har sålt fastigheten och en upprustning är planerad. Något önskemål om återställande 
av den överbyggda sandstranden anges inte i testamentet. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats 2022-08-16  
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2022-09-28 § 101 
Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Utvecklare 2023-12-18 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 13 

Yrkande 

Mikael Sternemar (L) föreslår att ärendet återremitteras för att förtydliga ägandet av marken. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att  
kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet. 
 
 

Skickas till 

Tekniska utskottet 
Utvecklare  
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 68 Dnr 2022/001118 

Medborgarförslag – Trampolin Hammarudden Väjern  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Beppe Såthén avseende att återställa trampolinen på 
den kommunala badplatsen Hammarudden i Väjern. 
 
Hammaruddens badplats är ett klippbad med bryggor, badstegar och gräsmatta. Det har funnits en 
trampolin på badplatsen men det togs bort efter att vattendjupet bedömdes som otillräckligt. 
 
Finansiering och kunskapsunderlag för att bifalla det aktuella medborgarförslaget saknas. Eftersom 
det förekommer trampoliner eller hopptorn på flera av kommunens offentliga badplatser bör dock 
kommunen vidare utreda förslaget. I ett första steg bör en undervattensinspektion i egen regi utföras 
i syfte att dokumentera vattendjupet vid badplatsen. Därefter tas ställning till en eventuell fortsatt 
utredning.  

Konsekvensbeskrivning 

Medborgarperspektiv 
Medborgarförslaget innebär en utveckling av badplatsen vilket är positivt. 

Ekonomi  
Ingen påverkan avseende den föreslagna utredningen. 

Regelverk 
En bad- och vattensäker kommun – Handlingsprogram (KS 2013-04-10 § 32). 

Organisation och personal  
Ingen påverkan. Drift och skötsel av den aktuella badplatsen ligger sedan tidigare på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen. Räddningstjänsten utför varje år undervattensinspektioner inför 
sommarsäsong i syfte att förebygga skador vid bad och dyk.  

Hållbar utveckling 
Från klimatperspektiv är det positivt om det finns en attraktiv badplats nära Väjern. Hammaruddens 
badplats nås från Väjern via gång- och cykelbana. 
 
Från folkhälsoperspektiv är det av väsentlig betydelse att badplatser är säkra. 
 
Från naturvärdesperspektiv bör en trampolin anordnas endast om platsens naturliga förhållanden 
tillåter det. Sprängningar och andra sätt att förändra och anpassa marken ska undvikas. 
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Forts. KS § 68 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern 2022-12-01  
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2022-12-14 § 211 
Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern – Utvecklare 2023-12-20 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 14 
 
 

Skickas till 

Förslagsställare 
Utvecklare  
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 69 Dnr 2023/000319 

Medborgarförslag – Bastu att hyra  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Carina Bengts om att kommunen ska bygga en bastu i 
Kungshamn för uthyrning. Bastun föreslås vara placerad i närheten av vatten och vara försedd med 
trädäck och grill.  

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Finansiering saknas. 

Regelverk 
Det är inte en kommunal angelägenhet att tillhandahålla sådan service som förslaget avser. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag – Bastu att hyra 2023-03-25 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-04-26 § 62 
Tjänsteutlåtande Medborgarförslag – Bastu att hyra – Utvecklare 2024-01-04 
Kommunstyrelsens tekniska utskotts protokoll 2024-02-20 § 15 
 
 

Skickas till 

Förslagsställare 
Utvecklare  
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 70 Dnr 2024/000008 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av redovisade anmälningsärenden. 
 

Beskrivning av ärendet 

Lista på anmälningsärenden under tiden 2024-01-31 - 2024-02-23. 
 
 

Datum Dokumentnr. Beskrivning  Avsändare  
2024-02-23 109080 

 
Utbildningsnämnden - beslut bokslut 
2023 UN 2024-02-20 § 11 

Utbildningsnämnden 

2024-02-23 109079 
 

Utbildningsnämnden - beslut 
internbudget 2024 med 
verksamhetsplan 2024-02-20 § 12 

Utbildningsnämnden 

2024-02-23 109078 
 

Utbildningsnämndens val av 
ledamöter - Kommunala rådet för 
konst i offentlig miljö UN 2024-02-20 § 
9 

Utbildningsnämnden 

2024-02-19 108932 
 

Protokoll styrelsemöte 1 2024-02-15 - 
Sotenäs Vatten AB 

Sotenäs Vatten AB 

2024-02-18 108928 
 

Styrelseprotokoll 2024-02-08 
Sotenäsbostäder  

Sotenäsbostäder AB 

2024-02-16 108926 
 

Styrelsemöte 1 Västvatten AB 2024-
02-15 

Västvatten AB 

2024-02-14 108873 
 

Inbjudan årsmöte Leader Bohuskust 
och gränsbygd 

Leader Bohuskust och 
gränsbygd 

2024-01-31 108617 
 

Protokoll Fiskekommunerna 2024-01-
25 

Fiskekommunerna 
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KS § 71 Dnr 2024/000009 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tar del av redovisade delegationsbeslut. 
 

Beskrivning av ärendet 

Lista på delegationsbeslut under tiden 2024-01-31 - 2024-02-23. 
 
Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-23 109075 

 
Delegationsbeslut antagande av 
Hallands Blomsterodling till Avrop DIS 
- Dynamiskt inköpssystem för 
blommor, träd och växter 

Hallands blomsterodling 
Aktiebolag 

2024-02-23 109066 
 

Delegationsbeslut antagande Ekzel 
AB till  Dynamiskt inköpsssystem 
Miljöspektör till Sotenäs Kommun 

Förvaltningschef 

2024-02-23 109066 
 

Delegationsbeslut antagande Ekzel 
AB till  Dynamiskt inköpsssystem 
Miljöspektör till Sotenäs Kommun 

Förvaltningschef 

2024-02-22 109064 
 

Delegationsbeslut - Ansökan om 
arrende på Smögenön 1:1, intill 
Smögenön 1:168, mark för befintlig 
carport 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-21 109044 
 

Delegationsbeslut - remissvar om 
grannhöran, bygglov för takkupa, 
Smögenön 55:1, MBN-2024-143 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-21 109042 
 

Delegationsbeslut - remissvar 
grannhörande för utvändig ändring av 
flerbostadshus, Hovenäs 1:261 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-20 109030 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning 
för befintlig ledning Sotenäs Vägga 
2:262 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-19 108956 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Skärets krog och Café.  

Administratör 

2024-02-19 108954 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Fiskhamnens 
skaldjursbutik.  

Administratör 

2024-02-19 108948 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Tångenbadets kiosk.  

Administratör 
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Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-19 108941 

 
Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Torgboden i 
Bovallstrand. 

Administratör 

2024-02-19 108940 
 

Delegationsbeslut - överlåtelse av 
arrende för sjöbod- 0311-322-1, 
Hunnebo 1:647 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108884 
 

Delegationsbeslut - 
Fastighetsreglering från Ellene 2:73 
till Ellene 1:383 samt yrkan och 
ansökan till lantmäteriet 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108878 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende sjöbod 
Smögenön 2:35 MBN-2024-90 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108876 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende sjöbod 
Smögenön 2:35 MBN-2024-93 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108875 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende sjöbod 
Smögenön 2:35 MBN-2024-92 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108874 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende sjöbod 
Smögenön 2:35 MBN-2024-91 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108872 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende sjöbod 
Smögenön 2:35 MBN-2024-88 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108871 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn 
olovligt byggande arrende 0611-002-
1-02 sjöbod Smögenön 2:35 BN-
2021-133 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-15 108869 
 

Delegationsbeslut - Remiss  Ansökan 
om bygglov Smögenön 1:389 MBN-
2024-151-1 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-14 108867 
 

Delegationsbeslut anta anbud 
avseende ramavtal konsulttjänst för 
social och industriell symbios 

Kommundirektör 

2024-02-14 108857 
 

Delegationsbeslut godkänna ansökan 
om att delta i DIS tekniska konsulter 
Landskapslaget AB 

Kommundirektör 

2024-02-14 108851 
 

Delegationsbeslut antagande av 
godkänd leverantör  DIS fordon upp 
till 3,5 ton till Lysekil, Munkedal, 
Sotenäs och Tanum  

Kommundirektör 

2024-02-14 108837 
 

Delegationsbeslut - Ledningstillstånd 
kabelskåp Parkgatan 47A och B 
Vägga 2:262 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-14 108835 
 

Delegationsbeslut - Yttrande gällande 
ansökan om bygglov nybyggnad 
fritidshus Hunnebo 1:339 BN-2023-
747 

Mark- och 
exploateringsingenjören 
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Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-13 108858 

 
Delegationsbeslut godkänna om att 
delta i DIS tekniska konsulter AL 
Studio AB 

Kommundirektör 

2024-02-13 108808 
 

Delegationsbeslut antagande av 
anbud uppgradering av kommunens 
reservkraftverk 

Samhällsbyggnadschef 

2024-02-13 108805 
 

Delegationsbeslut antagande av 
anbud konsultstöd inkråm Tumlaren 

Kommundirektören 

2024-02-09 108782 
 

Delegationsbeslut att upprätta avtal 
med ny arrendator 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-08 108760 
 

Delegationsbeslut avslag för ansökan 
om arrende för brygga, Malmön 1:8 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-08 108759 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Roy´s delikatesser på 
Smögen.  

Administratör 

2024-02-08 108654 
 

Delegationsbeslut - Remiss- Ansökan 
om Bygglov Smögenön 1:262 
Smögenön 1:1 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-07 108744 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning 
för ledningstillstånd elkabel Parkgatan 
Kungshamn Gravarne 3:1 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-07 108742 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Saltus AB på Smögen.  

Administratör 

2024-02-07 108741 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för uteservering i anslutning till 
verksamheten Ekelöfs räk och fisk.  

Administratör 

2024-02-06 108706 
 

Delegationsbeslut - 
Arrendeöverlåtelse för 001001090 
mark Gravarne 3:1 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-06 108705 
 

Delegationsbeslut - Ansökan om 
arrende av mark vid vattentornet på 
Smögen. Mast för mobilantenner. 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108703 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning 
för elkabel Ellene 1:383. 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108702 
 

Delegationsbeslut - Utredning av avtal 
920707 / arrende reg nr 01001793 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-06 108701 
 

Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrende intill Backevägen 5 Malmön 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108699 
 

Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrende intill Backevägen 5 Malmön 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-05 108686 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan 
om offentlig tillställning på grusplanen 
i Väjern för torgmarknad under två 
dagar i maj 2024.  

Administratör 
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Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-05 108674 

 
Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrendeavtal 06001702 Heljeröd 1:4 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-05 108672 
 

Delegationsbeslut upprättande av 
arrendeavtal för markområde, 
Gravarne 3:1 

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-01 108646 
 

Delegationsbeslut avbrytande 
avseende Avrop ADDA ramavtal - 
Förnyad Konkurrensutsättning 
Resebyråtjänster 

Upphandlare 

2024-02-01 108642 
 

Delegationsbeslut avseende 
upprättande av arrendeavtal  

Mark- och 
exploateringsingenjör 

2024-02-01 108624 
 

Delegationsbeslut - Omfördelning av 
investeringsbudget år 2023 

Ekonomichef 

2024-01-31 108612 
 

Delegationsbeslut - Remiss - ansökan 
om upplåtelse av kommunal offentlig 
mark för varuvisning i anslutning till 
verksamheten Style/Exit på 
Smögenbryggan.  

Administratör 

 
 
 
 
  



 
 

 
Kommunstyrelsen | Sammanträdesprotokoll | 2024-03-06 § 40-75 

 Justerares signatur: 
 

 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 58(61) 

 

KS § 72 Dnr 2017/001815 

Komplettering till planbesked för fastigheten Gravarne 69:1, 
Kungshamn  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kompletteringen kan inkluderas i fortsatt planarbete. 
 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked 2018-02-07 § 18 för att i detaljplan pröva 
möjligheten att ändra gällande detaljplan så att Pingstkyrkans byggnader kan ändras från 
samlingslokal till bostadshus samt att skapa möjlighet till fastighetsindelning. 
Sökande önskar komplettera det tidigare givna planbeskedet för att pröva möjligheten att bredda 
användningen med centrum. Syftet är att, utöver bostäder, även kunna möjliggöra för etablering av 
exempelvis kontor, butik eller liknande. 
 
Det aktuella området ligger i centrala Kungshamn, på Nygatans östra del. Området är i huvudsak 
bebyggt med mindre bostadshus. Aktuell fastighet är idag bebyggd med två byggnader. 
Sökande är informerad om kommunens VA-problematik och är väl införstådd i att inga detaljplaner 
kan antas innan kommunen har en handlingsplan för hur VA-frågan ska lösas. Sökande är även 
införstådd med att vid ett eventuellt antagande av detaljplanen så finns det en reell risk för att det 
finns andra planer som i större utsträckning kan komma att prioriteras före denna eventuella plan. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det är möjligt att komplettera det tidigare givna 
planbeskedet och i den fortsatta planprocessen även pröva möjligheten till centrumanvändning på 
fastigheten. 

Beslutsunderlag 

Byggnadsnämndens protokoll 2023-11-30 § 188 
Byggnadsnämndens arbetsutskotts protokoll 2023-11-16 § 201 
Planarkitektens tjänsteutlåtande 2023-11-06 
Komplettering av planbesked daterat 2023-10-24 

Yrkanden  

Robert Yngve (KD) föreslår bifall till Byggnadsnämndens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Byggnadsnämndens förslag och finner att Kommunstyrelsen 
antar detta. 

Skickas till 

Plan- och byggenheten  
Sökande  
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KS § 73 Dnr 2024/000213 

Fyllnadsval till arbetsutskottet och politisk styrgrupp för bolagsfrågor 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen utser Mattias Larsson (S) till ny ledamot och 1:e vice ordförande i 
Kommunstyrelsens arbetsutskott till och med 2026 
 
Kommunstyrelsen utser Mattias Larsson (S) till ny representant i politisk styrgrupp för bolagsfrågor 
till och med 2026. 
 
 

Sammanfattning 

Fullmäktige valde Mattias Larsson (S) till 1:e vice ordförande i Kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsen ska också utse en ny ledamot till arbetsutskottet, samt uppdrag som representant i 
politisk styrgrupp för bolagsfrågor, till och med 2026. 
 
 

Skickas till 

Berörda 
Löneenheten 
Kansliavdelningen 
Troman 
  



 
 

 
Kommunstyrelsen | Sammanträdesprotokoll | 2024-03-06 § 40-75 

 Justerares signatur: 
 

 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 60(61) 

 

KS § 74 Dnr 2024/000292 

Initiativärende Område Hällebo 2 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska beredas till nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 

Mikael Sternemar (L) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Detaljplanen för Hällebo 2 var klar 2021 och vann laga kraft. Detaljplanen för Hällebo 2 innebär 20 
tomter för egna hem. Efterfrågan på tomter för egna hem är stor i vår kommun. Sotenäsbostäder 
skulle exploatera området men enligt uppgift så har de svårt att få ekonomi i projektet. Att det drar 
ut på tiden med att få fram villatomter när vi har ett stort behov av inflyttning till vår kommun är 
inte acceptabelt.  
 
Föreslår därför att kommunen skall projektera och exploatera villatomter på Hällebo 2 och försälja 
dessa genom den kommunala tomtkön. 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef 
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KS § 75 Dnr 2024/000289 

Initiativärende styrgrupp Hunnebohemmet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska beredas till nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 

Mikael Sternemar (L) och Pär Eriksson (C) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
I en tidigare fråga ställd på föregående Kommunstyrelsemöte så fick vi svaret, från 
Kommunstyrelsens ordförande, att den nuvarande styrgruppen för Hunnebohemmet skulle bytas 
mot en styrgrupp som skulle bestå av enbart representanter från Kommunstyrelsen. 
 
Med förvåning tar man del av dagordningen för dagens Kommunstyrelse och konstaterar att ärendet 
inte finns med. Senast styrgruppen träffades var i augusti 2023 dvs för mer än ett halvår sedan. 
Med tanke på att den investering som skall genomföras är den största i Sotenäs kommuns historia så 
är det inte så väl genomtänkt att inte ha en styrgrupp som sammanträder regelbundet.  
 
Om en investering på 200 m.kr får en kostnadsökning på exempelvis 20% så är det en fördyrad 
kostnad på 40 m.kr. De förtroendevalda är de som ytterst står ansvariga om denna investering 
överskrider sin budget och därför skall dessa ha en kontinuerlig uppdatering av utvecklingen för hur 
projektet utvecklas.  
 
Vi vill därför att Kommunstyrelsen snarast, helst på dagens möte, entledigar den sittande 
Styrgruppen för Hunnebohemmet och väljer en ny som kan följa detta stora och oerhört viktiga 
projekt, för våra äldre och personalen. 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef 
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